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Protokoll fört vid  
Junis tjugosjunde ordinarie kongress,  
30 juni–2 juli 2023 
 

Fredagen den 30 juni  FÖRSTA SESSIONEN 
    Ordf: Mona Örjes, Birgitta Olli 
    Sekr: Britt-Marie Börjesgård 
 
   § 1 
 
KONGRESSENS ÖPPNANDE 
 
Kongressen inleddes med att Mona Örjes, förbundsordförande, höll ett välkomstanförande.  
 
”Varmt välkomna till Junis kongress i Uppsala 2023! 
 
Jag blir varm i magen och nästan tårögd när jag får stå här och träffa er alla. 2021 var 
kongressen semidigital, så det är fyra år sen vi var samlade på det här sättet. Tack för att ni är 
här! Tack för att ni väljer att ägna ett par vackra sommardagar åt att diskutera och fatta beslut, 
som gör att Junis blir en roligare, klokare och bättre barnorganisation! 
 
Jag hoppas att ni också kommer att känna er belönade, genom att ni får en helg full av härliga, 
inspirerande möten, goda samtal både i förhandlingssalen, i fikakön och på festen, ny kunskap 
och många skratt – kanske tillsammans med några nya vänner? 
 
Jag hamnar ofta i situationer där jag ska förklara vad Junis är. För vi är ju inte alltid så kända.  
 
Hur ska man förklara Junis när vi gör så mycket olika saker? Jag scrollade lite snabbt bland 
inlägg i Junis ledarforum och hittade aktiviteter som skidskytte utan skidor, vänskaplig brott-
ning i sumodräkter, såpafotboll, samtal om att bestämma tillsammans, äggjakt, påskparad, 
Luddeutbildning, junisar som bjöd på geléhjärtan och delade ut blommor på byn under Alla 
hjärtans dag, skattjakt med ficklampa, slädtur efter draghundar, rapportsläpp, spökvandringar 
och mycket mer.  
 
Vi har ibland sammanfattat det att Junis finns för att göra positiv skillnad för alla barn – och 
det gör vi! Både för de barn vi möter i vår verksamhet, och för barn som aldrig möter oss, 
men som får det bättre för att vi jobbar för barns rätt till en bra uppväxt, i Sverige och i värl-
den. Vi kan också uttrycka det som Junis – för en barnsligare värld! Det tycker jag berättar 
om vad vi gör och vad vi står för, på ett fint sätt.  
 
Och nu är det ju högsäsong för läger. Själ och hjärta i Junis, och något som många av oss är 
extra stolta över. Barn får växa genom lagom svåra utmaningar tillsammans med trygga 
ledare.  
Ni ledare, förtroendevalda och anställda är fantastiska! Att lägga sin lediga tid på att vara på 
läger, på att ordna veckoverksamhet, på att fixa sponsring till aktiviteter, till att slita håret 
över protokoll som ska justeras, på att vara med på Barnrättsdagarna eller planera en helt 
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galen halloweenaktivitet. Vi gör det för barnens skull, och för att det ofta är väldigt roligt! 
TACK! 
 
Jag blir också glad över att se alla ledare som självklart hjälper varann och delar med sig av 
sina bästa idéer. Det händer när vi ses fysiskt. Det händer på våra digitala ledarträffar varje 
månad. Och förstås kontinuerligt i Junis ledarforum på Facebook. Någon frågar om bästa 
lägermaten eller roligaste påskpysslet. Någon inspirerar genom att visa vad man gjorde på 
senaste veckoträffen eller på en rolig ledarpepp.  
 
TACK alla ledare för att ni är så bjussiga! 
 
Ibland betyder det vi gör något alldeles extra för de barn vi möter. Ofta utan att vi har en 
aning om det. Men ibland får man återkoppling! Jag vill återberätta en händelse som Sofia 
Klasson delade med sig av efter årets Vit jul-aktiviteter, med Sofias egna ord:  
 
Idag mötte jag en förälder som berättade att jullovet för barnet (med särskilda behov) varit 
tufft. Men så var han på en av våra trolleriföreställningar och något hände. Han lyftes och pra-
tade om föreställningen, hur han fick komma fram och hjälpa till och att han fick en purjolök. 
Och purjolöken! Den hängde med! Till kusinerna, till mormor och morfar, till habiliteringen, 
ja överallt!  
Nu ligger den utsliten i mormors frys, för slänga den är inget alternativ  
Jag frågade om jag fick dela med mig av hennes berättelse. Hon ville att alla ska veta vilket 
fantastiskt arbete vi gör och hur viktiga vi är för alla barn där ute!  
Från Sofia till alla er: även om återkopplingen inte alltid är lika tydlig som denna så gör vi 
alla skillnad! 
 
TACK! 
 
Och med dessa tack och en önskan om härliga, sprudlande dagar fyllda av diskussioner och 
framtidsanda förklarar jag Junis kongress 2023 öppnad.” 
 
   § 2 
 
FASTSTÄLLANDE AV FÖREDRAGNINGSLISTA 
 
Kongressen beslöt 
 
att fastställa förslaget till föredragningslista. 
 
   § 3 
 
FASTSTÄLLANDE AV ANTALET ANMÄLDA OCH NÄRVARANDE OMBUD 
 
Förbundsordförande Mona Örjes berättade att antalet anmälda ombud fastställs utifrån antalet 
som bekräftat sin närvaro via VoteIT.  
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Under kongressförhandlingarna användes det digitala mötessystemet VoteIT, för bland annat 
registrering av närvaro, förslag, talarlista och omröstningar. 
 
Kongressen beslöt 
 
att fastställa röstlängden till 60 närvarande av 68 röstberättigade ombud. Dessutom var åtta 

förbundsstyrelseledamöter, som inte har rösträtt på kongressen, närvarande. 
 
   § 4 
 
STÄLLNINGSTAGANDE TILL OM KONGRESSEN HAR KALLATS ENLIGT 
STADGARNA 
 
Enligt stadgarna ska kallelse utfärdas senast fyra månader före kongress. 
Kallelsen till kongressen 2023 skickades ut per mejl till alla distrikt den 13 februari 2023 samt 
har spridits i digitala kanaler.  
 
Kongressen beslöt 
 
att anse kongressen stadgeenligt kallad.  
 
   § 5 
 
STÄLLNINGSTAGANDE TILL OM KONGRESSEN ÄR BESLUTSMÄSSIG 
 
För att kongressen ska vara beslutsmässig ska stadgeenlig kallelse ha gått ut och minst hälften 
av de anmälda ombuden vara närvarande.  
 
Kongressen beslöt 
 
att kongressen är beslutsmässig. 
 
   § 6 
 
VAL AV MÖTESPRESIDIUM 
 
Tova Alsätra föredrog valberedningens förslag.  
 
Kongressen beslöt 
 
att till mötesordförande välja Mats Gunnarsson och Birgitta Olli, 
 
att till mötessekreterare välja Britt-Marie Börjesgård, Ann-Marie Engström, Gunnevi 

Lehtinen Johansson och Karin Johansson, 
 
att till protokolljusterare välja Ulrika Hagen och Krister Karlsson, samt 
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att till rösträknare välja Torbjörn Bergvall och Elisabeth Jerrevång. 
 
Mötesordförande Birgitta Olli tackade å presidiets vägnar för förtroendet. 
 
   § 7 
 
MÖTESORDNING  
 
Mötesordföranden föredrog mötesordningen.  
 
Josefin Bogelid, förbundsstyrelsen, gick igenom det digitala röstningssystemet VoteIT och en 
testomgång genomfördes.  
 
Maria Haglund, Uppsala, efterfrågade valberedningens förslag vad gäller ny styrelse, och fick 
besked om att detta var utlagt i VoteIT.  
 
Johnny Boström, Värmland, betonade att det är viktigt att vi tillsammans hjälps åt för att alla 
ska känna sig bekväma i sin roll som ombud och att det inte finns några dumma frågor. 
 
Mötesutskottet yrkade bifall till förslaget om mötesordning.  
 
Kongressen beslöt, i enlighet med förbundsstyrelsens förslag, 
 
att anta mötesordningen för kongressen 2023. 
 
   § 8 
 
RAPPORT OM KONGRESSUTSKOTT 
 
Förbundsstyrelsen har utsett ett antal kongressutskott som i förväg granskat olika kongress-
förslag. Josefin Bogelid, förbundsstyrelsen, presenterade de utsedda utskotten. 
 
Mötesutskottet  
Lisa Skiöld, Ingrid Darj, Elisabeth Jerrevång och Lars-Ove Källström. 
 
Ekonomiutskottet   
Birgitta Rydell, Krister Karlsson, Ingela Thorstensson och Christine Bengtsson. 
 
Beredningsutskottet 
Pontus Beskow Borg, Sara Robertsson, Zaheda El Nabris, Susanne Karlsson och Ulrika 
Hagen. 
 
Organisationsutskottet 
Sofia Klasson, Maria Haglund, Johnny Boström och Nils Hedström. 
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Kongressen beslöt 
 
att notera rapporten om kongressutskott. 
 
   § 9 
 
HÄLSNING 
 
Johanna Davén framförde en hälsning från IOGT-NTO-rörelsens internationella arbete. Hon 
redogjorde för arbetet under 2022 och tackade för alla insatser och allt engagemang från med-
lemmar och ledare som innebär att vi skapar bättre förutsättningar för barn, inte bara i Sverige 
utan i hela världen. Varje krona gör skillnad! 
 
Mona Örjes sände en hälsning tillbaka. 
 
   § 10 
 
PRESENTATION 
 
Mona Örjes presenterade närvarande förbundsstyrelseledamöter.  
Ombuden presenterades genom att alla ombud distriktsvis reste sig upp.  
 
   § 11 
 
AJOURNERING 
 
Förhandlingarna ajournerades kl. 15.23. 
 
    Ordf: Mats Gunnarsson 
    Sekr: Karin Johansson 
 
   § 12 
 
ÅTERUPPTAGANDE AV FÖRHANDLINGAR 
 
Förhandlingarna återupptogs kl. 16.01. 
 
   § 13 
 
HÄLSNINGAR OCH INFORMATION 
 
Mikaela Fläderblom framförde en hälsning från NBV och framhöll att NBV kommer att fort-
sätta vara ett starkt ideologiskt studieförbund som verkar för en hållbar framtid och ett mer 
klartänkt Sverige. Hon önskade Junis en fortsatt fin kongress.  
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Anders Högman framförde en hälsning från NSF och lämnade över ett exemplar av materialet 
Klartänkt, ett programmaterial som ska stärka den unga scouten i att ta ställning mot alkohol 
och för en mer nykter livsstil.  
 
Mona Örjes skickade en hälsning tillbaka till både NBV och NSF. 
 
Mats Gunnarsson påminde ombuden om att hålla tiden. Han uppmuntrade också ombuden att 
ställa frågor och hjälpa varandra så att alla kan förstå vad som händer på kongressen.  
 
Generalsekreterare Joakim Lundqvist höll i en mikrofonskola där lämplig mikrofonteknik 
förevisades. 
 
   § 14 
 
FASTSTÄLLANDE AV RÖSTLÄNGD 
 
Kongressen beslöt  
 
att fastställa röstlängden till 67 röstberättigade ombud.  
 
   § 15 
 
FÖRBUNDSSTYRELSENS VERKSAMHETSBERÄTTELSE FÖR ÅREN  
2021 OCH 2022  
 
Förbundsstyrelsens verksamhetsberättelse föredrogs av Mona Örjes.  
 
Mona Örjes berättade att Junis största intäktskälla, Miljonlotteriet, minskade kraftigt under 
2021 och 2022. På grund av att intäkterna från Miljonlotteriet minskat behövde förbundet 
lägga tid och energi på andra saker än det som beslutades om på den förra kongressen. 
Förbundsstyrelsen valde att titta på vilken verksamhet som var värd att behålla. De kallade till 
dialogmöten med olika delar av förbundet. Mona berättade vidare att förbundsstyrelsen 
behövt fatta tuffa beslut och lägga ner verksamhet.  
 
Hon lyfte också verksamhet som kunnat fortsätta, eller startats upp, trots det tuffa ekonomiska 
läget. Junis Sport är en sådan satsning. I Junis Sport får barn röra på sig utan att tävla. Junis 
har även tagit fram en digital portal, ”Vuxna som vet”, så att alla vuxna som möter barn ska 
ha kunskap om hur det är att växa upp i en missbruksmiljö.  
 
Mona berättade att det globala arbetet har fortsatt, bland annat genom Globala inspiratörer 
och konstprojektet ”Vi skapar framtiden”. Junis har tagit extra ansvar i IOGT-NTO-rörelsen 
som drivande av Vit jul. Förbundet har testat och utvecklat nya koncept. Hon lyfte särskilt en 
film på sociala medier som fått över två miljoner visningar där barn berättar hur de känner när 
vuxna dricker alkohol.  
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Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 
 
att  lägga förbundsstyrelsens verksamhetsberättelse avseende åren 2021 och 2022 till 

handlingarna. 
 
Pontus Beskow Borg, beredningsutskottet, tillstyrkte förbundsstyrelsens förslag.  
 
Kongressen beslöt 
 
att lägga förbundsstyrelsens verksamhetsberättelse avseende åren 2021 och 2022 till hand-

lingarna . 
 
   § 16 
 
FÖRBUNDSSTYRELSENS EKONOMISKA BERÄTTELSE FÖR ÅREN  
2021 OCH 2022 
 
Den ekonomiska berättelsen föredrogs av Cia Grill, förbundskassör. Cia Grill presenterade de 
större avvikelser som uppkommit gentemot kongressbudgeten. Junis inkomster från Miljon-
lotteriet har minskat samtidigt som externa intäkter från Socialstyrelsen och MUCF har ökat. 
2021 fick förbundet även ett arv på 2,9 miljoner kronor.  
 

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 
 
att  lägga den ekonomiska berättelsen till handlingarna. 

 
Maria Haglund, Uppsala, önskade att ekonomiutskottet presenterade sitt arbete. 
 
Birgitta Rydell, ekonomiutskottet, informerade om att ekonomiutskottet uppmanats att foku-
sera på framtiden och därför inte har lämnat något särskilt yttrande om den ekonomiska berät-
telsen. 
 
I övrigt deltog Olle Nilsson, Halland, Anna Greta Johansson, Värmland, och Martha de la 
Espriella, Blekinge, i diskussionen.  
Cia Grill, förbundskassör, svarade på uppkomna frågor.  
 
Kongressen beslöt  
 
att lägga den ekonomiska berättelsen till handlingarna. 
 
 § 17 
 
REVISORERNAS BERÄTTELSER FÖR ÅREN 2021 OCH 2022 
 
Revisor Magnus Falk och revisorssuppleant Jan Söderström, som tjänstgjort som ordinarie 
revisor sedan oktober 2022 berättade om revisorernas arbete. Revisionsberättelserna för 2021 
och 2022 ansågs föredragna i och med tidigare utskick av dem.  



8 
 

Kongressen beslöt  
 
att lägga revisorernas berättelse för år 2021 och 2022 till handlingarna. 
 
   § 18 
 
FASTSTÄLLANDE AV BALANSRÄKNINGAR OCH RESULTATRÄKNINGAR FÖR 
2021 OCH 2022 
 
Cia Grill upplyste kongressen om ett feltryck i handlingarna. En rättelse hade skickats ut till 
ombuden via mejl före kongressen.  
 

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 
 
att det fria egna kapitalet per 2021-12-31, vilket efter 2021 års resultat på  

2 523 269 kr uppgår till 35 023 575 kr, balanseras i ny räkning, samt 
 
att det fria egna kapitalet per 2022-12-31, vilket efter 2022 års resultat på  

-2 045 830 kr uppgår till 32 977 745 kr, balanseras i ny räkning. 
 
Kongressen beslöt  
 
att fastställa balansräkningar och resultaträkningar för 2021 och 2022 enligt förbundsstyrel-

sens förslag. 
 
   § 19 
 
FRÅGA OM ANSVARSFRIHET 
 
Revisorerna tillstyrkte att kongressen beviljade styrelsens ledamöter ansvarsfrihet för räken-
skapsåren 2021 och 2022. 
 
Kongressen beslöt  
 
att bevilja styrelsens ledamöter ansvarsfrihet för räkenskapsåren 2021 och 2022. 
 
   § 20 
 
PRAKTISK INFORMATION 
 
Mats Gunnarsson delade tankar om demokrati. I Sverige får vi hålla möten och har fria och 
demokratiska val. Sanningen står högt i vår rörelse och i vårt land. Mats Gunnarsson läste 
sedan högt ur slutorden i boken ”Det här är inte ett krig”, skriven av Per Enerud med rötter i 
nykterhetsrörelsen.  
 
Christine Bokström, förbundsstyrelsen, berättade om kvällens trekamp och middag.  
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Maria Haglund, Uppsala, informerade om underhållningen ”Tjugo år med Elvis” i kongress-
kaféet och den Facebook-grupp som skapats för kongressen. 
 
   § 21 
 
AJOURNERING 
 
Förhandlingarna ajournerades kl. 17.22. 
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Lördagen den 1 juli  ANDRA SESSIONEN 
    Ordf: Birgitta Olli 
    Sekr: Gunnevi Lehtinen Johansson 
 
 § 22 
PARENTATION 
 
Johnny Boström, Värmland, genomförde en parentation tillägnad de som avlidit under 
kongressperioden och delade tänkvärda ord riktade till oss som finns kvar. Särskilt nämnde 
han allt de gjort för barnen. Vi minns dem med tacksamhet och glädje. Parentationen avsluta-
des med en tyst minut. 
 
 § 23 
 
ÅTERUPPTAGANDE AV FÖRHANDLINGAR 
 
Förhandlingarna återupptogs kl. 09.10.  
 
  § 24 
 
FASTSTÄLLANDE AV RÖSTLÄNGD 
 
Kongressen beslöt 
 
att fastställa röstlängden till 68 röstberättigade ombud.  
 
   § 25 
 
FÖRBUNDSSTYRELSENS FÖRSLAG NR 1 ANGÅENDE STYRANDE DOKUMENT 
OCH PRINCIPIELLA BESLUT 
 
Josefin Bogelid, förbundsstyrelsen, föredrog förslaget i korthet. 
 
I Junis har det över tid funnits en blandning av styrande dokument antagna på olika nivåer och 
vid olika tillfällen. Ibland har det varit svårt att veta vilka beslut som fortfarande är aktuella 
och vilka som inte är det. Det kan göra det besvärligt att veta vad som egentligen gäller och 
krångligt att ta reda på detta.  
 
Förbundsstyrelsen genomförde under en tidigare kongressperiod en inventering av styrande 
dokument och beslut. Till denna kongress föreslås inga ändringar men det är beslutat att 
frågan ska hanteras på varje kongress så att det senaste kongressprotokollet alltid innehåller 
de principiella beslut som är aktuella och en lista över de styrande dokument som gäller.  
 
Hierarki för styrande dokument: 
 
På kongressen beslutas om plattformar som utgör den tänkta grunden för långsiktiga 
åtagande, satsningar, ideologiska principer och politiska åsikter.  
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Dokument som benämns policy är principiella dokument som fastställs av förbundsstyrelsen.  
 
Nivån under policy kommer att vara riktlinjer. Riktlinjer som berör den ideella delen av 
organisationen antas alltid av förbundsstyrelsen. Riktlinjer som berör organisationens med-
arbetare utformas och beslutas av generalsekreteraren.    
 
Dokumenten baseras på varandra på så sätt att policys är förtydligande av tankar som kan här-
ledas från tankar eller principer i stadgar eller plattformar och riktlinjer kan i sin tur även de 
härledas från policys. 
 
Bilagt detta beslut finns två handlingar. Lista A innehåller principiella beslut som förbunds-
styrelsen föreslår ska kvarstå. Lista B innehåller nu gällande plattformar, policys och riktlin-
jer.  
 

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta  
 
att bilagda lista (A) på principiella beslut från 1997 och framåt anses gällande och 

ska fortsatt betecknas Junis principer, samt 
 
att notera nu gällande principer, policys samt riktlinjer.  

 
Lista A 
 

Kongressår 
Beslut på Junis kongresser med 
giltighet längre än innevarande 
mandatperiod 

Motivering 

1999 § 115 – Juniordistrikten ska inför 
varje årsskifte tillställas aktuell in-
formation om vilka stödformer som 
är aktuella från förbundet. 
  

Information om distrikts- och föreningsstöd delas 
med distrikt och föreningar varje år. 

2005 § 58 – Revisorerna ska revidera 
hela verksamheten och inte bara 
ekonomin. 
  

Ingår enligt god revisionssed i revisorernas upp-
drag. 

2005 § 98 – Förbundsstyrelsen (FS) ska 
iaktta försiktighet med kostnads-
ökningar som innebär långsiktiga 
åtaganden. 
  

Förbundsstyrelsen arbetar utifrån kongressbudge-
ten, förändringar under mandatperioden och med 
respekt för Junis och vår verksamhet.  
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Kongressår 
Beslut på Junis kongresser med 
giltighet längre än innevarande 
mandatperiod 

Motivering 

2009 § 36 – Löneutfyllnad för avgående 
förbundsordförande (FO) begränsas 
till 6 månader. 
  

Regleras i valberedningens förslag till kongress. 

2017 § 68 Det ska finnas möjlighet att 
köpa profilprodukter som är ekolo-
giska och fair trade. 

Många av Junis profilprodukter finns att köpa 
ekologiska och/eller fair trade. Vi anser att vi i 
nuvarande rutiner uppfyller intentionerna i beslu-
tet men att principen kan vara kvar som påmin-
nelse. 
 

2017 § 68 Junis profilkläder ska finnas i 
neutrala färger. 

Med nuvarande system för beställning tillgodoses 
beslutet från förra kongressen. Vi anser därmed att 
vi med nuvarande rutiner uppfyller intentionerna i 
beslutet men att principen kan vara kvar som på-
minnelse. 
 

 
Lista B 
 
Plattformar 

• Påverkansplattform 
• Barnplattform 
• Ledarplattform 

 
Policys 

• Ledaretisk policy 
• Miljöpolicy 
• Rörelsegemensam tobakspolicy 
• Arbetsgivarpolicy 
• Integritetspolicy (GDPR) 
• Kapitalplaceringspolicy 
• Gåvopolicy 

 
Riktlinjer 

• Riktlinjer för lek 
 
Kongressen beslöt  
 
att bifalla förbundsstyrelsens förslag. 
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    § 26 
 

RIKSSTYRELSENS FÖRSLAG NR 1 ANGÅENDE STADGEÄNDRING 
 
Anneli Bylund, förbundsstyrelsen, föredrog förslaget och förklarade att beslut om denna änd-
ring måste fattas likalydande på respektive kongresser och förbundsmöte för att gå igenom. 
 
IOGT-NTO, UNF, Junis och NSF lämnar förslag till kongresser och förbundsmöte om att för-
enkla medlemsbegreppet.  Förslaget innebär att nuvarande varianter i stadgarna ersätts med ett 
gemensamt begrepp, nämligen att vara medlem. 
  
Skälet till att dessa revideringar görs av respektive förbund är för att begreppen enbart begrän-
sar medlemmars rättigheter. Förslaget innebär att alla medlemmar ska ha samma rättigheter 
och därmed att begränsningar tas bort.  
 
För att stadgarna ska vara likalydande föreslår riksstyrelsen att samma ändring görs i avsnittet 
som reglerar samverkan i kretsar. 
 
Riksstyrelsen föreslår ändringar i följande paragrafer: 

• § 5:2 Kretsårsmöte  
• § 5:3 Mötesrättigheter och beslutsformer 
• § 5:7 Valbarhet till förtroendeuppdrag 

 
Ändringarna framgår av bilaga i kongresshandlingarna, punkt 14 b. 
 

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 
 
att anta föreslagna förändringar av IOGT-NTO:s, Junis, UNF:s och NSF:s stadgar 

Samverkan i IOGT-NTO-krets. 
 
Kongressen beslöt enhälligt 
 
att bifalla förbundsstyrelsens förslag. 
 
   § 27  
 
FÖRBUNDSSTYRELSENS FÖRSLAG NR 2 ANGÅENDE UTREDNING OM NY 
GEMENSAM ORGANISATIONSFORM 
 
Mona Örjes och Pär Forsström, förbundsstyrelsen, föredrog förslaget.  
Mona inledde med att säga att förmiddagen kommer att ägnas åt denna punkt och att många 
ägnat mycket tid åt detta under våren bland annat i dialogmöten både centralt och lokalt. 
 
Sedan 1970 har IOGT-NTO-rörelsen varit fyra organisationer som bildades med ambition om 
nära samarbete, men med tiden har vi glidit mer ifrån varandra. Mycket har hänt men vi står 
inför samma utmaningar.  
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Vi vill använda vår tid till meningsfull verksamhet men läcker energi på strukturer och 
formalia. Junis har länge önskat ökat samarbete med UNF, NSF och IOGT-NTO men inte 
riktigt nått dit vi vill. 
Vi tror att vi kan behöva titta på utmaningar och möjligheter tillsammans och samarbeta om 
mycket. Vi har påbörjat frågan men vill fortsätta. 
 
Varför vill vi utreda detta? 
Vi ser möjligheter och förutsättningar att bli starkare tillsammans. Vi förutser ett bättre samar-
bete till exempel kring verksamhet, lokaler och medlemsvärvning. Vi ser mindre krångel om 
ledare och barn är med i samma organisation. Vi förväntar oss bättre användande av rörelsens 
resurser i en gemensam organisation som ändå jobbar med samma grund – demokrati, solida-
ritet och nykterhet. 
 
Övergripande direktiv  
Förbundsstyrelserna föreslår baserat på lärdomarna och analysen från arbetet i projektet  
“Fas 1 - Inriktningen” att utredningen får följande övergripande direktiv: 
● Skapa förutsättningar för en stark organisationsform som möjliggör mer verksamhet  
● Skapa förutsättningar för en organisationsform som ger rörelsen mer genomslag i samhället 
● Skapa förutsättningar för hållbara och lustfyllda möjligheter för ideella engagemang i rörel-
sen  
● Skapa förutsättningar för barns och ungas demokratiska inflytande och ungas möjlighet att 
vara med och leda organisationen  
 
När vi skapar en ny organisationsform kommer vi särskilt att beakta de ekonomiska och juri-
diska aspekterna:  
● En ny organisationsform ska vila på en stabil och långsiktig finansiering  
● En ny organisationsform ska göra det möjligt för rörelsens olika verksamhet att ingå i rele-
vanta samverkans- och paraplyorganisationer (t.ex. scouternas möjlighet att fortsätta bedriva 
scouting och verka inom Scouterna och ungas möjligheter att verka inom ramen för LSU)  
● En ny organisationsform ska i möjligaste mån inte minska IOGT-NTO-rörelsens inflytande 
i andra organisationer där någon eller några av förbunden är huvudman, medlem eller på 
annat sätt förmånstagare (t.ex. Stiftelsen Ansvar för Framtiden, CAN, NBV)  
● En ny organisationsform ska beakta och ta tillvara de juridiska åtaganden och möjligheter 
som finns inom dagens organisationer (t.ex. licens för lotteriverksamhet)  
● En ny organisationsform ska ha möjlighet att söka verksamhets- och projektstöd för speci-
fika målgrupper inom rörelsen (exempelvis barn och unga) 
 
UNF och IOGT-NTO har redan behandlat frågan på sina respektive kongresser och bifallit 
förslaget. 
 

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 
 
att under 2023–2024 utreda en ny gemensam organisationsform i enlighet med direk-

tiven ovan samt ge förbundsstyrelsen i uppdrag att besluta om och kalla till extra 
kongress under 2024 för att fatta beslut om ny organisationsform. 
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Organisationsutskottets yttrande över förbundsstyrelsens förslag nr 2 om att tillsätta en 
utredning gällande en ny gemensam organisationsform för IOGT-NTO-rörelsen.  
 
Maria Haglund och Johnny Boström, organisationsutskottet, inledde med att presentera orga-
nisationsutskottet och föredrog därefter yttrandet. 
 
Utskottet tycker det är ett mycket spännande förslag. Junis är beroende av UNF och NSF för 
att junisar ska ha någonstans att fortsätta utvecklas. Unga junisledare har sin medlemstillhö-
righet i UNF eller NSF. Junis är även beroende av IOGT-NTO och NSF för erfarenhet och 
ledare. 
 
Utskottet undrar om man kan diskutera praktiska saker innan man har en vision? Tycker för-
bunden lika? Är förbunden överens om vad våra grundsatser betyder? Har förbunden samma 
bas? Är vi tillräckligt starka att genomföra detta innan vi tittat på basen och har en vision? 
 
Inledning 
Utskottet har tittat på förslaget om att utreda en ny gemensam organisation. Vi förstår för-
bundsstyrelsernas utgångspunkter att IOGT-NTO-rörelsen har stora utmaningar både organi-
satoriskt och ekonomiskt och att organisationerna sannolikt skulle, genom ett samgående, 
kunna stärkas. Vi ser dock att detta måste göras varsamt och med omtanke om Junis speciella 
förutsättningar som barnorganisation. 
 
Några centrala medskick till det fortsatta arbetet 
Visionen 
Vi tror det är viktigt att enas om en gemensam vision för den nya organisationen. Det är uti-
från visionen som en gemensam organisation kan byggas. Vi ser att en viktig utgångspunkt 
måste vara det lokala arbetet i föreningen/barnverksamheten med barnen i centrum. Vi ser 
också att nykterhet, demokrati och solidaritet är ledord för den nya organisationen.  

 
Värna om den lokala verksamheten 
Vi tror att detta bör ske i flera steg och att vi inte ska störa det lokala arbetet. Låt varje ort 
finna vägar för samordning mellan föreningar och struktur av verksamheten. Risk finns 
annars att verksamhet kommer att stanna av eftersom det blir osäkert vad det nya kommer att 
bli och/eller att mycket tid kommer att läggas på organisatoriska frågor. Även om vi bildar en 
ny gemensam organisation, kan dagens lokala föreningar fortsätta fungera självständigt om så 
önskas. 

 
Barnkonsekvensanalys/riskanalys 
När utredningen hamnar i mer konkreta förslag bör en riskanalys genomföras med ett tydligt 
barnperspektiv, men också barnverksamhetsperspektiv. Det är viktigt att ledarnas roll bland 
annat i demokratisynvinkel beaktas. 
 
Nationella, regionala och kommunala bidrag 
Det är också viktigt att göra en analys av de ekonomiska konsekvenserna på framför allt 
regional och om möjligt kommunal nivå. Hur ser bidragsregler ut för barn- och ungdoms-
organisationer som inte är en egen självständig organisation?  
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I vissa regioner/kommuner delas olika föreningar in i olika klasser (politisk förening/intresse-
förening/social förening/ungdomsförening) och får då olika slags bidrag och projektstöd. 
Givetvis kan bidragsreglerna inte vara avgörande för den nya organisationen, men vår 
förhoppning är att det går det att hitta former där vi både kan jobba tillsammans och ändå få 
bidrag riktade direkt till barn- och ungdomsorganisationer. 
 
Medskick till den fortsatta processen 
Inkludering och dialog 
Vi tror att medlemmarna måste känna sig inkluderade i det fortsatta arbetet och därför föreslår 
vi dialogmöten under senhösten 2023 och våren 2024. Förankring av arbetet och att medlem-
mar ska få möjlighet att framföra åsikter och tankar är en förutsättning för att arbetet ska 
lyckas. Det är också viktigt ur en demokratisynpunkt i vår folkrörelse.  
 
Vi rekommenderar att planering påbörjas innan NSF:s förbundsmöte och planeringen 
anpassas till om det är två, tre eller fyra förbund som ska medverka. Vi tror det är viktigt med 
både fysiska och digitala möten och olika former där flera förbund diskuterar tillsammans 
eller bara ett förbund samlas. Det bör också gå att lämna individuella synpunkter. 
 
Extrakongressen 2024 
Extrakongressen bör ske samma hösthelg 2024 för alla förbunden. Den bör ske fysiskt så att 
man kan ha snabba dialoger mellan de olika förbunden om ändringsförslag behöver behand-
las. 
 
Titta på andra organisationssammanslagningar 
Vi rekommenderar att man i det fortsatta arbetet inhämtar erfarenheter från andra organisa-
tioner/samfund som gjort liknande sammanslagningar.  
 

Organisationsutskottet föreslog kongressen besluta  
 
att bifalla förbundsstyrelsens förslag angående utredning gällande ny gemensam 

organisationsform. 
 
Ombudsförsamlingen delades därefter in i tio blandade grupper för att i tur och ordning sam-
tala om följande frågor och påståenden vid uppsatta skärmar i kongresslokalen. Förslag skrevs 
på post-it-lappar och lämnades på skärmarna. 
- En stark organisationsform som möjliggör mer verksamhet 
- Hållbara och lustfyllda möjligheter för ideella engagemang i rörelsen 
- Skapa förutsättningar för barns och ungas demokratiska inflytande och ungas möjlighet 

att vara med och leda organisationen 
- Vad är våra önskningar och drömmar för en ny organisation och för framtiden? 
- Det bästa för Junis som vi måste se till att det kommer med i en eventuell ny organisa-

tion? 
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  § 28 
 

ÅRETS TROTJÄNARE 
 
Mona Örjes, förbundsordförande, delade med varma ord ut utmärkelsen Årets trotjänare till 
Olle Häggström, Västernorrland med motivering:  
”Olle ser potentialen i och brinner för hela IOGT-NTO-rörelsen. Hans varma engagemang, 
driv och kampvilja lyser igenom i allt han gör. Att barn ska få utvecklas och ha roligt i Junis 
är viktigt för Olle, oavsett om metoden är teater, lek, läger eller något annat. Med kunskap 
och klurighet ser han till att det finns pengar till bra verksamhet. Dessutom driver han på 
beslutsfattare för att barn i utsatthet ska få stöd. Med en mix av uthållighet, jävlar anamma 
och skratt gör Olle stor skillnad för många barn.” 
 
Mona avslutade med ett varmt tack för allt som han hittills har gjort, men också för allt det 
där som han kommer att göra, vilket garanterat inte är lite det heller. 
 
Olle fick diplom och en slipsnål med texten ”Jag gör skillnad”. 
 
En rörd och överraskad Olle tackade för utmärkelsen och sade att han är tacksam att få vara 
en del av detta och att han tror på framtiden med en mer samlad rörelse. 
 
  § 29  
 
AJOURNERING 
 
Förhandlingarna ajournerades för fikapaus kl.10.27. 
 
    Ordf: Birgitta Olli 
    Sekr: Ann-Marie Engström 
 
   § 30 
 
ÅTERUPPTAGANDE AV FÖRHANDLINGAR 
 
Förhandlingarna återupptogs kl. 11.00. 
 
  § 31 
 
INFORMATION 
 
Christine Bokström, förbundsstyrelsen, delgav oss resultatet av fredagskvällens grupptävling 
och förrättade prisutdelning på trekampen med grenarna kasta pappersplan, bilda ord och 
mäta snöre. Det vinnande laget fick presentkort till kongresskaféet.  
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    § 32 
 
FORTSATT BEHANDLING AV FÖRBUNDSSTYRELSENS FÖRSLAG NR 2 
ANGÅENDE UTREDNING OM NY GEMENSAM ORGANISATIONSFORM 
 
Gruppdiskussionerna, som inletts före fikarasten, återupptogs i ytterligare 45 minuter.  
 
   § 33 
 
NOMINERING TILL FÖRBUNDSSTYRELSEN 
 
Tiden för nominering av ledamöter till förbundsstyrelsen skulle utgå kl. 12.00. Kl. 11.53 
inkom Andreas Pettersson, Blekinge, med en nominering av sig själv till ledamot i kommande 
förbundsstyrelse.  
 
   § 34 

 
FORTSATT BEHANDLING AV FÖRBUNDSSTYRELSENS FÖRSLAG NR 2 
ANGÅENDE UTREDNING OM NY GEMENSAM ORGANISATIONSFORM 
 
Plenumdiskussion kring ny organisation vidtog. 

 
Mona Örjes, förbundsstyrelsen, inledde diskussionen med att påtala vikten av att alla, både 
positiva och negativa förslag, kommer fram i diskussionen. 
 
Maria Haglund, Uppsala, ville ha svar på frågan hur alla gruppers förslag skulle behandlas.  
 
Mona Örjes redogjorde för processen framåt där hon lovade att allas röster som kommit fram 
på lapparna i dagens gruppdiskussioner ska sammanställas och beaktas i det kommande 
processarbetet.  
 
Maria Westlund, Jämtland, önskade få svar på vad det initiala arbetet kring en eventuell 
organisationsförändring kostat.   
 
Joakim Lundqvist, generalsekreterare, svarade på Maria Westlunds fråga att fram till den 19 
juni 2023 har arbetet kostat drygt 269 000 kronor totalt. Av detta ska Junis betala en sjättedel 
om beslutet blir att vi inte ska gå vidare med en utredning.  
 
Olle Nilsson, Halland, lyfte organisationsutskottets medskick och undrade hur det ska gå för 
Junis i framtiden om organisationen slås samman, främst med fokus på Junis och dess möjlig-
het för lokala distrikt att söka regionbidrag?   
 
Cia Grill, förbundsstyrelsen, svarade på Olle Nilssons fråga att vi inte vet svaren men att en 
eventuell kommande utredning kommer att ge oss en del svar på många frågor. Vi kommer 
verka för att vi inte ska missa möjligheten att söka bidrag till ungdomsorganisationen, både 
lokalt, regionalt och på förbundsplan.  
 



19 
 

Charlotte Henriksson, Jämtland, önskade att det funnits ett diskussionsforum för de som inte 
är positiva till förslaget om organisationssammanslagning. Hon påtalade att den diskussion 
som varit har gått i en positiv inriktning utan att de, vars synpunkter är negativa, kommit till 
tals.   
 
I debatten deltog också Ronny Jönsson, Uppsala, Jenny Bolting, Skåne, Johnny Boström, 
Värmland samt Josefin Bogelid, förbundsstyrelsen. 
 
Pontus Beskow Borg, Göteborg och Bohuslän, yrkade bifall till förbundsstyrelsens förslag. 
 

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 
 
att förbundsstyrelsen tar med sig synpunkter från grupparbete och från organisations-

utskottet som underlag i processen. 
 
   § 35 
 
INFORMATION 
 
Maria Haglund, Uppsala, informerade om kvällens fest på Liljekonvaljeholmen som börjar  
kl. 18.30. Det kommer att bjudas på mat, dans, trevligheter och nattkafé.   
Hon uppmuntrade alla att vara där i god tid för att njuta av den vackra omgivningen.  
 
   § 36 
 
AJOURNERING 
 
Förhandlingarna ajournerades för lunch kl. 12.33. 
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Lördagen den 1 juli  TREDJE SESSIONEN 
    Ordf: Birgitta Olli 
    Sekr: Ann-Marie Engström 
 
   § 37 
 
ÅTERUPPTAGANDE AV FÖRHANDLINGAR 
 
Förhandlingarna återupptogs kl. 13.30. 
 
Jonathan Hjort, VD för Miljonlotteriet, berättade om lotteriets verksamhet, utveckling och 
dagens utmaningar. Lotteriets främsta inkomstkälla är de lottprenumeranter som finns runt om 
i Sverige och tyvärr har dessa blivit färre, även om den negativa nedåtgående kurvan börjat 
plana ut. Han berättade också om kommande satsningar och hur de återkopplar till blivande 
kunder för att säkerställa att de vet vad en prenumeration innebär och vilka som står bakom 
lotteriet.   
 
   § 38 
 
INFORMATION 
 
Andreas Pettersson, Blekinge, som nominerat sig själv som ledamot i kommande förbunds-
styrelse, drog tillbaka sin kandidatur. 
 
   § 39 
 
FORTSATT BEHANDLING AV FÖRBUNDSSTYRELSENS FÖRSLAG NR 2 
ANGÅENDE UTREDNING OM NY GEMENSAM ORGANISATIONSFORM 
 
Plenumdiskussionen kring en eventuell organisationssammanslagning återupptogs. 
 
I diskussionen deltog bland annat Sara Mörner, Södermanland, och Isak Folcker, förbunds-
styrelsen.  
 
Sofia Klasson, Jönköping, och Anna-Greta Johansson, Värmland, yrkade bifall till förbunds-
styrelsens förslag. 
 

Pontus Beskow Borg, Göteborg och Bohuslän, föreslog kongressen besluta 
 
att omröstningen sker via VoteIT eller votering, samt 
 
att utfallet noteras i protokollet 

 
Kongressen beslöt  
 
att bifalla Pontus Beskow Borgs förslag. 
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Kongressen beslöt  
 
att bifalla förbundsstyrelsens förslag angående utredning om ny gemensam organisations-

form med siffrorna 60 för och 5 emot, samt 
 
att  bifalla förbundsstyrelsens förslag att ta med sig synpunkter från grupparbete och från 

organisationsutskottet som underlag i processen med siffrorna 64 för och 0 emot. 
 
      Ordf: Mats Gunnarsson 
      Sekr: Britt-Marie Börjesgård 

 
    § 40 
 
MOTION NR 1 ANGÅENDE JUNIS-SAKER  
 
Susanne Karlsson, Västmanland, som är ledare för barnen som skrivit motionen föredrog 
motionen och barnens tankar i frågan.  
 
Josefin Bogelid föredrog förbundsstyrelsens yttrande över motionen. 
 

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 
 

att  bifalla motion 1 angående Junis-saker. 
 

Ulrika Hagen föredrog beredningsutskottets yttrande. 
 
Vi tycker det är viktigt att det ska finnas saker som man kan ge barnen som är ”reklam” om 
Junis. Vi tycker att det är bra att se över möjligheten för distrikt och föreningar att köpa in 
tryckmaterial i storpack för ett rabatterat pris. 
 

Beredningsutskottet föreslog kongressen besluta 
 
att bifalla motion nr 1 angående Junis-saker. 

 
Kongressen beslöt i enlighet med förbundsstyrelsens förslag 
 
att  bifalla motion nr 1 angående Junis-saker, innebärande att ta fram fler småsaker med 

Junis-tryck. 
 
    § 41 
 
MOTION NR 2 ANGÅENDE UTDRAG FRÅN BELASTNINGSREGISTRET 
 
Josefin Bogelid, förbundsstyrelsen, redogjorde för förbundsstyrelsens yttrande över motionen. 
Förbundsstyrelsen menar att detta är en komplex fråga och att utdrag ur brottsregistret inte 
med automatik garanterar barns säkerhet, samt att man inte ytterligare vill belasta föreningar-
nas administrativa börda. 
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Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 
 
att  avslå motion nr 2 angående utdrag ur belastningsregistret. 
 

Ulrika Hagen föredrog beredningsutskottets yttrande. 
 
Motionen är en vattendelare för utskottet och motionen hade diskuterats omfattande i grup-
pen. Beredningsutskottet håller med motionären att detta är viktigt. Flera kommuner börjar 
kräva detta från föreningarna för att man ska vara godkänd för att få kommunala bidrag. Inom 
NBV genomförs just nu en utredning med NSF som förebild i hur krav på utdrag skulle på-
verka NBV:s samverkansparter. Dock är beredningsutskottet tveksamma till att lägga till det i 
stadgarna. 
 

Beredningsutskottet föreslog kongressen besluta 
 
att  i enlighet med förbundsstyrelsens förslag avslå motion nr 2 angående utdrag 

från belastningsregistret, samt 
 
att ge förbundet i uppdrag att fortsätta samtal med föreningar och distrikt i frågan. 
 

Isak Folcker, förbundsstyrelsen, redogjorde för hur man gör i Växjö där kommunen kräver 
utdrag ut belastningsregistret och att det utgör en stor administrativ uppgift. 
 
Eira Nydahl Frånberg, Kronoberg, menade att detta behöver göras lokalt och yrkade avslag på 
motionen. 
 
Sara Mörner, Södermanland, refererade till hur man gör i NSF. Hon lämnade ett medskick till 
förbundsstyrelsen att man behöver arbeta vidare med frågorna och yrkade bifall till bered-
ningsutskottets tilläggsförslag. 
 
Alexandra Edström, Västerbotten, poängterade att belastningsregistret bara visar om någon är 
dömd, vilket gör att man kan invaggas i en falsk trygghet och yrkade avslag på motionen. 
 
Lars-Ove Källström, Älvsborg, framhöll att det är lämpligt att alla visar utdrag och yrkade 
bifall till motionen. 
 
Krister Karlsson, Skåne, påtalade att det är en symbolhandling men den visar att vi som barn-
rättsorganisation tycker att det är en viktig fråga. Han yrkade bifall till beredningsutskottets 
tilläggsförslag. 
 
Sofia Klasson, Jönköping, menade att registerutdrag inte löser problemen utan att ledar-
policyn att aldrig vara ensam med något barn är viktigare och yrkade avslag på motionen. 
 
Shaimaa El Nabris, Västerbotten, yrkade bifall till motionen. 
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Mona Örjes, förbundsstyrelsen, framhöll att det inte är någon rättighet att vara ledare, men en 
rättighet för barnen att få vara trygga i verksamheten. Förbundsstyrelsen ser inte detta som en 
stadgefråga, utan som en policyfråga och det är viktigt att diskutera hur man kan få en likvär-
dig hantering. 
 
Lisa Skiöld, Uppsala, yrkade avslag på motionen, då hon menade att det inte var en stadge-
fråga. Det måste finnas en balans mellan att skydda barn och att kunna bedriva verksamheten 
på ett bra sätt. Registerutdrag innebär inga garantier. 
 
Ordningsfråga om streck i debatten.  
 
Kongressen beslöt 
 
att sätta streck i debatten 
 
Christine Bokström, förbundsstyrelsen, framhöll att frågan bör regleras i en policy och inte i 
stadgarna som motionen föreslår.  
 
Ronny Jönsson, Uppsala, yrkade bifall till förbundsstyrelsens avslagsyrkande. 
 
Tess Hagström, Halland, yrkade avslag på motionen. 
 
I övrigt deltog Marta de la Espriella, Blekinge, Elisabeth Myregrund, Dalarna,  
Josefin Bogelid och Isak Folcker, förbundsstyrelsen, Lars-Ove Källström, Älvsborg, och 
Johanna Wallin i debatten. 
 
Kongressen beslöt, efter försöksvotering, i enlighet med förbundsstyrelsens förslag 
 
att  avslå motion nr 2 angående utdrag ur belastningsregistret. 
 
Kongressen beslöt i enlighet med beredningsutskottets förslag  
 
att  ge förbundet i uppdrag att fortsätta samtal med föreningar och distrikt i frågan. 
 
    § 42 
 
AJOURNERING 
 
Förhandlingarna ajournerades kl. 15.17. 
 
    § 43 
 
ÅTERUPPTAGANDE AV FÖRHANDLINGAR 
 
Förhandlingarna återupptogs kl. 15.49, efter en kort informationsfilm om den nya verksam-
hetsgrenen Junis Sport. 
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   § 44 
 
VALBEREDNINGENS FÖRSLAG NR 2 ANGÅENDE PRINCIPER FÖR ARVODE-
RING AV FÖRBUNDSORDFÖRANDE 
 
Johanna Wallin föredrog valberedningens förslag. 
 
Valberedningen föreslog i likhet med tidigare beslut att förbundsordförande ska vara heltids-
arvoderad enligt nu gällande princip. 
 
Förbundets framtida utveckling både verksamhetsmässigt och medialt kräver en stor tillgäng-
lighet av förbundsordförande. Det finns stora förväntningar att ordförande ska vara tillgänglig 
på kort varsel både för media, myndigheter och kontakter runt om i Sverige. Med en heltids-
arvoderad ordförande finns också möjlighet att knyta kontakter med andra organisationer och 
nätverk som är värdefulla och betydelsefulla för förbundet.  
Valberedningen ser att en heltidsarvodering av ordförande är en förutsättning för att kunna 
bibehålla och vidareutveckla uppbyggda kontakter.  
Med en heltidsordförande så har ordförande också större möjlighet att besöka distrikt och 
föreningar. 
 
Förra kongressen gavs ett uppdrag till valberedningen att kontrollera kring förutsättningar om 
ordföranden skulle bli sjukskriven en längre period. En sådan situation finns det möjlighet att 
lösa både ur ordförandens perspektiv och organisationens perspektiv. Ordförande har rätt till 
ersättning från Försäkringskassan på samma villkor som andra på arbetsmarknaden. Om det 
för organisationens del krävs att förbundsordföranden ersätts för att uppdrag ska bli utfört 
under sjukskrivningstiden har förbundsstyrelsen mandat att tillförordna ersättare. Förbunds-
styrelsen har då rätt att arvodera ersättare i den omfattning som behövs och utifrån det 
utrymme som finns inom ramen för besluten nedan. 
 

Valberedningen föreslog kongressen besluta 
 
att ett arvode motsvarande heltid utbetalas till förbundsordföranden under kongress-

perioden. Detta arvode uppgår årligen till 8,75 inkomstbasbelopp, 
 
att  uppdraget som förbundsordförande är ingen anställning. I arvodet ingår kompen-

sation för semesterersättning som betalas vid sedvanlig anställning. Det är för-
bundsordförandens eget ansvar att planera uppdraget så att erforderlig veckovila 
samt motsvarighet till semester kan inrymmas i programmet, 

 
att uppdra åt vice förbundsordförande och förbundskassör i samråd med general-

sekreteraren fastställa övriga med uppdraget tillämpliga villkor och förmåner samt 
praktiska frågor kring telefon, dator och eventuell arbetsplats, 

 
att arvode medför rätt till tjänstepension,  
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att om förbundsordföranden inte återväljs på kongressen eller om uppdraget som för-
bundsordförande upphör under pågående mandatperiod inträder en garanti om 
arvodesutfyllnad i maximalt 6 månader från månaden efter att uppdraget upphör.  
För att få arvodesutfyllnad krävs att förbundsordförande ska ha en tjänst eller är 
arbetssökande.  
Arvodesutfyllnaden ska svara för mellanskillnad lön/arbetslöshetsersättning och 
arvode. Alla förmåner som i övrigt följt med uppdraget utöver arvodet upphör 
månaden efter kongressen, samt 

 
att  med inkomstbasbelopp enligt ovanstående avses av regeringen fastställt inkomst-

basbelopp för aktuellt år. 
 
Lisa Skiöld, Uppsala, ställde en fråga om arvodesutfyllnad. Johanna Wallin svarade att tanken 
är att utfyllnad utgår upp till den fastställda ersättningsnivån under övergångsperioden, dvs 
den ska täcka mellanskillnaden mellan ny lön/ersättning och den tidigare ersättningen. 
 
Pontus Beskow Borg, Göteborg och Bohuslän, yrkade att utifrån förbundets försämrade eko-
nomi bör ersättningen sänkas till 8,0 inkomstbasbelopp. Han informerade om att UNF har 
gjort motsvarande justering. I övrigt yrkade han bifall till valberedningens förslag.  
 

Pontus Beskow Berg föreslog kongressen besluta 
 

att  ersättningen enligt första att-satsen bör sänkas till 8,0 inkomstbasbelopp. 
 
I övrigt deltog Isak Folcker, förbundsstyrelsen, Johanna Wallin, valberedningen, Pontus 
Beskow Borg, Göteborg och Bohuslän och Sofia Klasson, Jönköping, i diskussionen.  
 
Kongressen beslöt  
 
att efter omröstning med siffrorna 38 för och 25 emot bifalla valberedningens första att-

sats, samt 
 
att bifalla valberedningens förslag i övrigt. 
 
   § 45 
 
VALBEREDNINGENS FÖRSLAG NR 3 ANGÅENDE ERSÄTTNING TILL FÖR-
BUNDSSTYRELSEN OCH FÖRBUNDETS REVISORER 
 
Johanna Wallin föredrog valberedningens förslag angående ersättning till förbundsstyrelsen 
och förbundets revisorer. 
 
Förbundsordföranden, som är heltidsarvoderad, har inte del i det arvode som fördelas bland 
förbundsstyrelsens övriga ledamöter.  
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I styrelsen kan man skapa ett arbetsutskott som sammanträder mellan förbundsstyrelsens 
möten. Att vara med där medför en större insats i styrelsearbetet. Om ett sådant arbetsutskott 
inrättas finns ett särskilt utrymme att arvodera detta. 
 
Utöver detta arvode har förbundsstyrelsen rätt att få ersättning för faktiskt kostnad för till 
exempel telefon, porto och förbrukningsmaterial. 
 
Arvodet till förbundsstyrelsen är att betrakta som kopplat till engagemanget som helhet. För 
att arbetet ska fungera handlar uppdraget till en viss del om deltagande i mötessammanhang. 
En minskning av arvodet föreslås därför utifrån om ledamöter missar möten. Summan som 
föreslås beräknas vara sådan att om man missar samtliga möten så halveras arvodet för 
ledamoten. 
 

Valberedningen föreslog kongressen besluta 
  
att  styrelsen, förutom ordförande, mellan sig fördelar en summa motsvarande 2,0 

inkomstbasbelopp per år,  
 
att av den summa styrelsen fördelar mellan sig ska, om en ledamot missar mötes-

dagar för förbundsstyrelsemöte, kongress eller arbetsdagar, dras av 300 kronor per 
missad mötesdag. En dag räknas som mötesdag om den är minst fyra timmar lång, 

 
att  utöver detta inom AU, exklusive ordförande, fördela 0,5 inkomstbasbelopp per år, 
 
att  resevillkor och traktamente-ersättning ska tillämpas det för förbundets personal 

gällande avtalet mellan Arbetsgivaralliansen och Unionen, 
 
att  förtroendevald i förbundsstyrelsen har rätt till ersättning för styrkt förlorad arbets-

förtjänst för ordinarie arbetstid i samband med representation och förbundsaktivi-
teter samt fysiskt protokollerat möte. Vid fysiskt möte ersätts förlorad arbetsin-
komst som överstiger 300 kronor per dag. Sådan ersättning ska vara överenskom-
men innan aktiviteten äger rum med den som förbundsstyrelsen anger i delega-
tionsordning, 

 
att  förbundets revisorer erhåller ett arvode om vardera 0,2 inkomstbasbelopp per år, 

samt 
 
att  med inkomstbasbelopp enligt ovanstående avses av regeringen fastställt inkomst-

basbelopp för aktuellt år. 
 

Sara Mörner, Södermanland, frågade om turordningen av besluten i relation till budget. 
 
Christine Bengtsson, Älvsborg, yrkade avslag till andra att-satsen avseende avdrag. 
 
Johanna Wallin förklarade hur valberedningen har tänkt med sitt förslag. 
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Kongressen beslöt  
 
att  bifalla valberedningens förslag.  
 

 § 46 
 
EKONOMIUTSKOTTETS FÖRSLAG ANGÅENDE ERSÄTTNING TILL VAL-
BEREDNINGEN 
 
Krister Karlsson föredrog ekonomiutskottets förslag. 
 
De två senaste kongressperioderna har valberedningen fått en ersättning på 0,2 inkomstbas-
belopp att fördela inom sig. Ekonomiutskottet anser att valberedningen under den kommande 
kongressperioden ska erbjudas möjlighet till motsvarande ersättning. Noterades att detta är en 
mjukare skrivning än i tidigare beslut då ”får” har ersatts med ”erbjuds” vilket gör att det är 
upp till valberedningen om de väljer att ta ut ersättningen eller inte. 
 
Ett inkomstbasbelopp 2023 är 74 300 kr. 
 

Ekonomiutskottet föreslog kongressen besluta 
 
att valberedningen erbjuds 0,2 inkomstbasbelopp att fördela inom sig under 

kongressperioden. 
 
Tova Alsätra, Örebro, yrkade bifall till förslaget.  
 
Charlotte Henriksson, Jämtland, menade att den skarpare skrivningen var att föredra. 

 
Kongressen beslöt  
 
att bifalla ekonomiutskottets förslag.  
 
     Ordf: Mats Gunnarsson 
     Sekr: Karin Johansson 
 
    § 47 
 
FÖRBUNDSSTYRELSENS FÖRSLAG NR 3 ANGÅENDE ARBETSPLAN FÖR  
2024–2025 
 
Anneli Bylund och Christine Bokström, förbundsstyrelsen, föredrog förbundsstyrelsens för-
slag till arbetsplan. 
Den föreslagna arbetsplanen riktar sig mot arbete på förbundsnivå. Arbetsplanen består av tre 
fokusområden: barn, ledare och påverkan.  
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Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 
 
att anta arbetsplan för Junis 2024–2025 i sin helhet. 

 
Ulrika Hagen, beredningsutskottet, presenterade utskottets syn i frågan.  
 
Utskottet hade svårt att ta ställning till en arbetsplan på förbundsnivå då det inte är tydligt hur 
den kan användas i distrikt och föreningar. Utskottet hade fört en dialog med förbundsstyrel-
sen om detta.  
 

Beredningsutskottet föreslog kongressen besluta  
 
att  anta arbetsplan för Junis 2024–2025 i sin helhet 
 

Krister Karlsson, Skåne, ansåg att Junis påverkansarbete fokuserade för mycket på stöd till 
barn i familjer med risk- och missbruk och för lite på att inga barn ska behöva växa upp med 
risk- och missbruk i familjen. Han presenterade ett ändringsförslag som han ansåg bättre 
skulle belysa att Junis jobbar för att alla barn ska ha rätt att växa upp i en alkoholfri miljö 
samt att det borde finnas fler kampanjer än bara Vit jul. 
 
 Krister Karlsson föreslog kongressen besluta 
 

att  under Område påverkan, tredje stycket, i rubriken ”Junis opinionsbildar för en 
tryggare värld för barn” lägga till ”… och alla barns rätt till en alkoholfri uppväxt” 
och ändra näst sista meningen till ”Vi vill stärka normen att vuxna väljer att vara 
nyktra när de är tillsammans med barn, och Vit jul-kampanjen fortsätter att vara 
en viktig del i det arbetet”. 

 
Mona Örjes, förbundsstyrelsen, svarade Krister Karlsson att förbundsstyrelsen kan jämka sig 
med hans ändringsförslag av brödtexten, men inte med rubrikförändringen.  
 
Lisa Skiöld, Uppsala, presenterade ett ändringsförslag som hon ansåg kombinerar Kristers 
formuleringar med förbundsstyrelsens originalförslag.  
 
 Lisa Skiöld föreslog kongressen besluta 
 

att  under rubriken ”Junis opinionsbildar för en tryggare värld för barn” ändra bröd-
texten till:  
För att färre barn ska leva i utsatthet behövs politiska beslut som backas upp av 
allmänheten. Bevarandet av alkoholmonopolet är en av de viktigaste frågorna 
under de kommande åren och Junis ska därför fokusera på att tillsammans med 
andra organisationer driva den. Junis arbetar för alla barns rätt till en alkoholfri 
uppväxt och vill stärka normen att vuxna väljer att vara nyktra när de är tillsam-
mans med barn. Vit jul-kampanjen fortsätter att vara en viktig del i det arbetet. Vi 
deltar och sprider kampanjer som driver frågor om barns rättigheter. 

 
Förbundsstyrelsen och Krister Karlsson jämkade sig med Lisa Skiölds förslag. 
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I övrigt deltog Johnny Boström, Värmland, Anneli Bylund, förbundsstyrelsen, Birgitta Hell-
ström, Västerbotten, och Annika Eriksson, Södermanland, i diskussionen. 
 
Kongressen beslöt 
 
att bifalla Lisa Skiölds tilläggsförslag, samt 
 
att i övrigt bifalla förbundsstyrelsens förslag angående arbetsplan för 2024–2025.  
 
   § 48 
 
AJOURNERING 
 
Förhandlingarna ajournerades kl. 17:03. 
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Söndagen den 2 juli  FJÄRDE SESSIONEN 
    Ordf: Birgitta Olli 
    Sekr: Karin Johansson 
 
   § 49 
 
ÅTERUPPTAGANDE AV FÖRHANDLINGAR 
 
Birgitta Olli tackade arrangörer och deltagare för en trevlig kongressfest. 
Ronny Jönsson framförde en morgonhälsning och utbildade ombuden i hälsningsfraser på 
svenskt teckenspråk. 
 
Förhandlingarna återupptogs kl. 09.06. 
 
   § 50 
 
FÖRBUNDSSTYRELSENS FÖRSLAG NR 4 ANGÅENDE FÖRBUNDSMEDLEMS-
AVGIFT 
 
Daniel Andersson föredrog förbundsstyrelsens förslag angående förbundsmedlemsavgift. 
 

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta  
 
att  förbundsmedlemsavgiften till Junis 2024 fastställs till 0 kronor, samt  
 
att  förbundsmedlemsavgiften till Junis 2025 fastställs till 0 kronor. 
 

Kongressen beslöt  
 
att bifalla förbundsstyrelsens förslag. 
 
   § 51 
 
FÖRBUNDSSTYRELSENS FÖRSLAG NR 5 ANGÅENDE ERSÄTTNING TILL 
KONGRESSOMBUD VID KONGRESSER UNDER MANDATPERIODEN 2024–2025  
 
Cia Grill föredrog förbundsstyrelsens förslag angående ersättning till kongressombuden vid 
kongresser under mandatperioden 2024–2025. 
 

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta  
 

att  utgångspunkten för reseersättning till kongressombud vid kongresser under 
mandatperioden 2024–2025 är Junis reseriktlinjer, 

 
att  ordinarie ombud vid kongresser under mandatperioden erhåller ersättning för resa 

med billigaste färdsätt hemorten – kongressorten – hemorten och med rätt till sov-
vagn i förekommande fall,  
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att  till protokollet notera att (skattefri) bilersättning enligt inkomstskattelagens regler 
utgår då resa företas med bil i samåkning med andra ombud, om kostnaden inte 
överstiger vad enskild resa eller sammanlagda resor med billigaste färdsätt med 
allmänna kommunikationsmedel skulle ha kostat, samt  

 
att  ordinarie ombud vid kongresser under mandatperioden erbjuds kostnadsfritt logi 

samt i förekommande fall avslutningsfest. 
 
Krister Karlsson, ekonomiutskottet, berättade att utskottet i det stora hela tycker att förslaget 
är bra.  
 
 Ekonomiutskottet föreslog kongressen besluta 
 

att  bifalla förbundsstyrelsens förslag. 
 
Elisabeth Myregrund, Dalarna, ifrågasatte att ombuden och distrikten ska behöva betala för 
sin egen mat under kongressen och yrkade avslag på förbundsstyrelsens fjärde att-sats. 
 
 Elisabeth Myregrund föreslog kongressen besluta 
 

att  ordinarie ombud vid kongresser under mandatperioden erbjuds kostnadsfritt mat 
och logi samt i förekommande fall avslutningsfest. 

 
Sofia Klasson, Jönköping, yrkade bifall till Elisabeth Myregrunds förslag och gjorde ett med-
skick till förbundsstyrelsen om att alla ombud bör kunna sova ordentligt om nätterna och att 
masslogi därför kanske inte är lämpligt. 
 
Charlotte Henriksson, Jämtland, upplyste ombuden om att NSF har ett resefördelningssystem 
på sitt förbundsmöte.  
 
Kongressen beslöt 
 
att  bifalla förbundsstyrelsens första tre att-satser, samt 
 
att  bifalla Elisabeths Myregrunds förslag. 
 
    Ordf: Birgitta Olli 

  Sekr: Gunnevi Lehtinen Johansson 
 
   § 52 
 
FÖRBUNDSSTYRELSENS FÖRSLAG NR 6 ANGÅENDE RAMBUDGET FÖR  
2024–2025 
 
Cia Grill, förbundskassör, föredrog förbundsstyrelsens förslag.  
Förbundsstyrelsen har varit tvungen att anpassa budgeten till en lägre inkomstnivå på grund 
av minskade intäkter från Miljonlotteriet och då utgått ifrån vad som är viktigast för Junis. 
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Kostnaderna är större än inkomsterna men förbundsstyrelsen anser att Junis inte kan banta ner 
budgeten mer för att det ska vara möjligt att bibehålla viktig verksamhet.  
 

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta  
 
att  godkänna förslaget till rambudget för perioden 2024–2025, samt 
 
att  det bokförda värdet av det egna kapitalet ska uppgå till minst 20 miljoner kronor 

per 31 december 2025.  
 
Ekonomiutskottets yttrande angående förbundsstyrelsens förslag till rambudget för 
2024–2025 
 
Birgitta Rydell, ekonomiutskottet, föredrog utskottets yttrande. 
 
Vid kongressen 2021 beslutades att ”förbundsstyrelsen under kongressperioden ska se över 
ekonomin för en budget i balans till år 2024”. Under perioden har förbundsstyrelsen arbetat 
med att minska kostnaderna. Intäkterna från Miljonlotteriet har dock minskat ytterligare under 
perioden, och ekonomiutskottet har förståelse för att förbundsstyrelsen inte klarar att föreslå 
en budget i balans redan till 2024. Vi anser dock att förbundsstyrelsen under perioden fram till 
kongressen 2025 måste arbeta för att minska underskottet mer än vad som nu föreslås.  
 
Vi anser att ordinarie verksamhet ska finansieras genom ordinarie intäkter och vara i balans.  
Junis-förbundet har ett bra kapital, men det töms snabbt om vi fortsätter med stora underskott. 
Vår uppfattning är att det fria kapitalet kan tas i anspråk för omställningskostnader som inte 
ryms inom befintlig budgetram eller för särskilda satsningar som är till nytta för verksam-
heten, men inte för att finansiera den ordinarie verksamheten.  
 
För att Junis ska finnas för barnen även i framtiden behöver vi ha en stark lokal verksamhet 
och stabila distrikt som stöttar den lokala verksamheten. Vi vill understryka vikten av fortsatta 
satsningar på lokal verksamhet, och ekonomiska bidrag från förbundet för detta får inte för-
sämras.  
 
Ekonomiutskottet vill under den kommande kongressperioden se konkreta åtgärder som leder 
till ökade intäkter och/eller minskade kostnader, åtgärder som varar över tid och som skapar 
förutsättningar för en budget i balans 2026.  
När vi har gått igenom förslaget till rambudget är vår bedömning att de poster man kan 
påverka mest är personalkostnader och förbundsstyrelsens kostnader. 
 

Ekonomiutskottet föreslog kongressen besluta 
 
att  avslå förbundsstyrelsens förslag till rambudget för 2024–2025, 
 
att  avslå förbundsstyrelsens förslag ”att det bokförda värdet av det egna kapitalet ska 

uppgå till minst 20 miljoner kronor per 31 december 2025”,  
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att  fastställa förbundsstyrelsens förslag till rambudget för 2024–2025 med tillägget 
att nettokostnaderna för de två åren ska minska med 1 miljon kronor, vilket inne-
bär att underskottet får vara högst 6 535 000 kronor för de två åren tillsammans, 

 
att  det bokförda värdet av fritt eget kapital ska uppgå till minst 20 miljoner kronor, 

samt 
 
att  uppdra åt förbundsstyrelsen att under kongressperioden se över ekonomin för en 

budget i balans till år 2026. 
 
Tova Alsätra, Örebro frågade hur det är tänkt med kostnaderna för organisationsutredningen 
och extra kongress då det inte finns någon post i budgeten för det.  
 
Sara Mörner, Södermanland, betonade att utbildning är viktigt för att bibehålla och öka verk-
samhet och föreslog ett tillägg på minst 100 000 kr per år. Hon yrkade också bifall till för-
bundsstyrelsens förslag. 
 
Mona Örjes, förbundsstyrelsen, yrkade avslag på ekonomiutskottets femte att-sats. 
Hon bad ombuden tänka på att eventuella nya förslag i budgeten behöver balanseras.  
Mona sade också att arbetet med att hitta fler intäkter för att kunna göra mer saker, utöver det 
som budgeterats, naturligtvis fortsätter och resonerade kring vad ordinarie intäkter eller ordi-
narie verksamhet är. 
 
Johnny Boström, Värmland, gav en eloge till förbundsstyrelsen som han tycker jobbat mål-
medvetet och gjort de prioriteringar som behövts med barnverksamheten i fokus.  
Han menade också att satsa, och inte backa, känns som rätt väg att gå. Sedan undrade han var-
för ekonomiutskottet formulerat sina förslag som utskottet gjort, dvs att först avslå förbunds-
styrelsens förslag men sedan i tredje att-satsen anta den med tillägg. Johnny avslutade med att 
yrka bifall på förbundsstyrelsens förslag. 
 
Birgitta Rydell, ekonomiutskottet, svarade att utskottet hade diskuterat formuleringen av 
utskottets förslag och landat i att det blev tydligare så. Hon förtydligade också att de med 
ordinarie verksamhet menade den verksamhet som inte är projekt eller får projektmedel. 
 
Generalsekreterare Joakim Lundqvist kom med sakupplysning att förbundsstyrelsen inte ville 
gå händelserna i förväg och budgetera för en eventuell extra kongress och att det enbart är om 
resultatet av organisationsutredning blir ett nej som Junis får bära en sjättedel av kostnaden. 
Detta kommer då förbundsstyrelsen att beakta när förbundsstyrelsen gör sin årliga revision av 
budgeten. 
 
Även Lisa Skiöld, Uppsala, gav en eloge till förbundsstyrelsen som hittat så mycket externa 
medel och sökt bidrag i den omfattning som gjorts. Hon påminde också om att storleken på 
det egna kapitalet diskuterats vid tidigare kongresser och att ambitionen alltid varit att det 
minst ska vara så stort att det täcker ett års verksamhetskostnader. Hon avslutade med att det 
är roligare att satsa sig ur krisen än att spara sig ur den. 
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Sara Mörner, Södermanland, föreslog kongressen besluta 
 
att öka posten för utbildning med 100 000 kr år 2024 och 100 000 kr år 2025 och 

därigenom öka underskottet med samma summa. 
 
Krister Karlsson, ekonomiutskottet, berättade att utskottet framför allt ville lyfta frågan om att 
Junis tar av det egna kapitalet för att täcka förluster så att vi är medvetna om vad vi gör och 
hur vi tänker. Utskottets syfte var att skapa en diskussion om vad det har för långsiktiga kon-
sekvenser. Som medskick till förbundsstyrelsen inför nästa kongress och budget så kan en 
remissrunda till distrikten vara en idé innan det slutgiltiga förslaget läggs fram. 
 
Förbundsstyrelsen jämkade sig med Sara Mörners förslag. 
 
Kongressen beslöt 
 
att  godkänna förslaget till rambudget för Junis för perioden 2024–2025,  
 
att öka posten för utbildning med 100 000 kr år 2024 och 100 000 kr år 2025 och däri-

genom öka underskottet med samma summa, samt 
 
att det bokförda värdet av det egna kapitalet ska uppgå till minst 20 miljoner kronor. 
 
  § 53    
 
HÄLSNING 
 
Lisa Skiöld och Johnny Boström framförde en hälsning från Tollare respektive Wendelsbergs 
folkhögskola. De nämnde speciellt de allmänna kurserna för allmän behörighet och den 
erkända socialpedagogutbildningen på Tollare samt lärarassistentutbildningen och teater-
utbildningen på Wendelsberg. Johnny poängterade att Wendelsberg är fyllt av kultur, liksom 
vår rörelse. 
De avslutade med att välkomna alla till folkhögskolorna då vi har två härliga skolor i rörelsen. 
 
    § 54 
 
INFORMATION 
 
Generalsekreterare Joakim Lundqvist och kommunikatör Molly Giacone presenterade Junis 
varumärkesanalys som påbörjades hösten 2022.  
 
Joakim berättade att arbetet syftat till att hitta ord och språk som kan beskriva vad Junis gör, 
inte bara vad Junis är. Analysen har försökt hitta kärnan i vad Junis står för. Joakim menade 
att han som generalsekreterare får bättre respons när han beskriver vad Junis gör istället för att 
Junis är ”IOGT-NTO:s barnorganisation”. 
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Molly beskrev hur arbetet gått till och hur det involverat förbundsanställda, distriktsanställda 
och ideella under processen. Hon presenterade Junis nya vision: ”En värld där barn får vara 
barn” och Junis nya slogan: ”En barnsligare värld” samt hur grundsatserna beskrivits i varu-
märkesanalysen. 
 
Joakim presenterade den barnvänliga formuleringen av medlemslöftet: ”Som medlem i Junis 
lovar jag att vara en schysst kompis. Jag lovar att visa hänsyn och låta alla vara med och 
bestämma. Jag lovar också att inte använda alkohol och andra droger.” 
 
    § 55 
 
AJOURNERING 
 
Förhandlingarna ajournerades för fikapaus kl.10.33. 
 
    Ordf:  Mats Gunnarsson 
    Sekr: Ann-Marie Engström 
 
   § 56 
 
ÅTERUPPTAGANDE AV FÖRHANDLINGAR 
 
Förhandlingarna återupptogs kl. 11.05 
 
För att komma i gång ledde Christine Bokström ombudsförsamlingen i sången ”Huvud, axlar, 
knä och tå”. 
 
   § 57 
 
HÄLSNING OCH UPPMANING 
 
Våra Gårdars ordförande Britt-Marie Börjesgård framförde en hälsning från Våra Gårdar, som 
hjälper till med sådant som rör våra lokaler runt om i Sverige. Genom Boverket förmedlas 
pengar till allmänna samlingslokaler där över 125 miljoner har gått ut till IOGT-NTO-rörel-
sens fastigheter anslutna till Våra Gårdar de senaste 25 åren. Pengar kan också gå till anpass-
ning av föreningslokaler för barn- och ungdomsverksamhet. Vidare bedriver Våra Gårdar kul-
tur-, konst- och filmverksamhet, samt hjälper till att stötta föreningars verksamhet – där loka-
lerna utgör hjärtat. Hon avslutade med att önska Junis lycka till framöver. 
 
Lilleby och Johnny Boström berättade att NBV:s Musikleken fyller 50 år 2024. Det är den 
största musiktävlingen inom nykterhetsrörelsen. Till hösten kommer ett studiematerial som en 
del inför tävlingen den första tisdagen i februari 2024. 
 
Innan valen vidtog påtalade Mats Gunnarsson hur viktigt det är att vara förberedd om man vill 
delta i den demokratiska processen. Mats hänvisade till en bok skriven av Ukrainas president 
Zelensky, ”A Message from Ukraine”, där han presenterar sina tal. En gemensam seger är när 
vi fattat beslut och vi alla är en del av organisationen, vilket väl stämmer in på vår rörelse.  
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   § 58 
 
BESLUT OM ANTAL LEDAMÖTER I JUNIS FÖRBUNDSSTYRELSE 
 

Valberedningen föreslog kongressen besluta 
 
att fastställa antalet ledamöter i Junis förbundsstyrelse till åtta ordinarie ledamöter 

och inga suppleanter. 
 

Kongressen beslöt  
 
att fastställa antalet ledamöter i Junis förbundsstyrelse till åtta ordinarie ledamöter och inga 

suppleanter. 
 
   § 59 
 
VAL AV FÖRBUNDSSTYRELSE 
 
Tova Alsätra, valberedningen, föredrog valberedningens förslag och presenterade kort de 
styrelseledamöter som var föreslagna för omval.  
 
Elisabeth Myregrund, som var föreslagen som ny ledamot, gavs tillfälle att presentera sig.  
 
Kongressen beslöt i enlighet med valberedningens förslag 
 
att till ordförande välja Mona Örjes, Enköping, omval 
 
att till vice ordförande välja Anneli Bylund, Sidensjö, omval 
 
att till sekreterare välja Pär Forsström, Söderhamn, omval 
 
att till kassör välja Cia Grill, Torpsbruk, omval 
 
att till utbildningsledare välja Christine Bokström, Järvsö, omval 
 
att till ledamöter välja  
 Josefin Bogelid, Vetlanda, omval 
 Daniel Andersson, Sandviken, omval 
 Elisabeth Myregrund, Falun, nyval 
 
   § 60 
 
VAL AV LEDAMÖTER TILL RIKSSTYRELSEN 
 
Tova Alsätra, föredrog valberedningens förslag.  
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Kongressen beslöt i enlighet med valberedningens förslag 
 
att  till ledamöter i riksstyrelsen välja Mona Örjes och Anneli Bylund. 
 
   § 61 
 
VAL AV REVISORER OCH REVISORSSUPPLEANTER 
 
Tova Alsätra, föredrog valberedningens förslag. 
 
Kongressen beslöt i enlighet med valberedningens förslag 
 
att  till revisorer välja  
 Magnus Falk, Frillesås, omval 
 Jan Söderström, Ockelbo, nyval 
 
att  till revisorssuppleanter välja  
 Lisa Skiöld, Vattholma, omval 
 Christine Bengtsson, Borås, nyval 
 
   § 62 
 
VAL AV VALBEREDNING INFÖR 2025 ÅRS KONGRESS 
 
Elisabeth Jerrevång föredrog mötesutskottets förslag. 
 
Kongressen beslöt i enlighet med mötesutskottets förslag 
 
att till ordinarie valberedning välja  
 
 Tova Alsätra, Örebro.  
 Isak Folcker, Växjö 
 Liza Viktorsson, Stockholm 
 Ulrika Jansson, Åkers Styckebruk 
 Emil Hansson, Umeå 
 
att  utse Tova Alsätra till sammankallande, samt 
 
att  till ersättare välja 
 Lamia Alhila, Linköping 
 Sebastian Udenius, Söderhamn 
 Christine Bengtsson, Borås 
 Pontus Beskow Borg, Göteborg 
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   § 63 
 
ÖVRIGA VAL 
 
Inga övriga val fanns att förrätta varför den punkten lämnades. 
 
     § 64 
 
INFORMATION 
 
Christine Bokström uppmanade oss att ta del av den tillgängliga informationen om höstens 
regionala kurshelger som ska ersätta den tidigare Multikursen. 
 
   § 65   
 
KONGRESSENS AVSLUTNING 
 
Avtackning  
 
Mona Örjes avtackade de avgående styrelseledamöterna. 
 
Isak Folcker tackades för sina år i förbundsstyrelsen och han påmindes också om det arbete 
han lovat göra framöver. 
 
Två ej närvarande avgående förbundsstyrelseledamöter fick en videohälsning.  
 
Carl Wennerstrand: Bland hans styrkor lyftes exempel på att söka pengar, bland annat för att 
minska den ofrivilliga ensamheten. 
Aya Turani: Hon kom in som en virvelvind i förbundsstyrelsen och har bidragit med kunskap 
inom volontärarbete.  
 
Avtackning följde av presidiet, protokollsjusterare, medarbetare, ljudansvarig med flera.  
Ett stort och varmt tack riktades också till kongressarrangörerna för en väl genomförd kon-
gress, med god mat, gott fika och trevligt program. 
 
Nyvalda förbundsstyrelseledamoten Elisabeth Myregrund tackade förbundsstyrelsen, 
kongressarrangörerna för kongressfesten, alla som hjälpt till och avslutade med att tacka för 
förtroendet att ha blivit invald i styrelsen.  
 
Mona Örjes höll följande avslutningstal: 
 
”En ovanligt kort kongress är till ända. Det känns lite konstigt. Något vi planerat för och för-
berett länge är över på ett litet kick. Tack och lov har dagarna ändå innehållit allt det där som 
en kongress ska ha, kanske bara lite mindre av allt.  
 
 
 



39 
 

Vi har samtalat och debatterat, vi har fikat otroligt gott, vi har hängt med nya bekanta och 
några av oss har fått träffa gamla vänner. Vi har fått nya idéer, spelat spel i nattkaféet och 
dansat, några har lyssnat på Elvis, vi har sjungit sånger och kastat flygplan. Vi har lyssnat på 
jazz, gått tipspromenad, spelat kubb. Och pratat, pratat, pratat! 
 
I diskussionerna om viktiga saker har vi ibland varit överens, ibland inte. Men oavsett, så är 
det så tydligt att vi alla har barnens bästa för ögonen. Men vi ser ibland lite olika vägar för att 
nå det. Och det är ju en himla tur det. Om vi alla tyckte lika hade vi ju lika gärna kunna haft 
en diktator. Och som mötesordförande Mats har lyft: vi lever i en demokrati, och det ska vi 
värna! Vi värnar om det i vårt vardagliga arbete, där vi låter barn vara med och bestämma om 
sin verksamhet, och där vi lär barn att man kan skriva en motion om man vill förändra något. 
Och vi har just värnat om demokrati genom att avsätta en långhelg för att prata om Junis 
vägar framåt. Arbetsplan och budget, hur vi skapar trygghet för barn i vår verksamhet. Men 
den här gången också ett historiskt beslut om att inleda en utredning kring en ny gemensam 
organisationsform. Som jag sa igår på festen: det är läskigt, men det kommer att bli kul! Så är 
det ju ofta med nya saker.  
 
En kongress är ansträngande, det krävs mycket energi. Men ändå blir det en energipåfyllnad. 
Att få träffa alla er fantastiska ledare i det här stora sammanhanget, men också i alla enskilda 
samtal i fikaköer eller över ett brädspel.  
 
Tack för att ni har varit här och bidragit med era tankar, för att Junis ska kunna bli en ännu 
bättre och roligare organisation! Tack för allt ni gör för barn på hemmaplan, i vardagen! Tack 
för att ni är med och skapar en barnsligare värld!” 
 
Med dessa ord slog Mona Junis-klubban i bordet och förklarade 2023 års kongress avslutad  
kl. 11.42. 
 
Vid protokollet 
 
 
Britt-Marie Börjesgård Ann-Marie Engström 
 
 
Gunnevi Lehtinen Johansson  Karin Johansson  
 
Justerat      Justerat  
 
 
Krister Karlsson  Ulrika Hagen 
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